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Forum: Seniorrådet 

Tid: Mandag den 6.november 2023 kl. 09.30 

Sted: Rådhuset, Bryllupssalen 

Deltagere: Hans Holm, Judith Skriver, Solveig Bisgaard(afbud),  

Jens Rikardt Andersen, Helge Larsen, Arne Rask, Birte  

Jakobsen, Marianne Kirchhoff, Inge Storm  

 
Dagsorden 

 
1. Velkomst ved formanden 

Hans bød velkommen. 
 
2. Godkendelse og prioritering af dagsordenen 

Samarbejde med ÆSU og den aktuelle plejehjemssituation drøftes  
under det lukkede punkt. 

 
3. Meddelelser fra Formanden, næstformanden/medlemmerne 

Judith, Jens og Hans har holdt møde med de andre Seniorråd i Sund-
hedsklyngen. De drøftede behov for samarbejde, niveau for samar-
bejde mv. Der kom repræsentanter fra alle de øvrige 8 Seniorråd i 
klyngen. Der afholdes nyt møde den 1. december 2023. 
 
Inge har deltaget i 2 møder i NØ-samarbejdet. Der er de glade for det 
initiativ Seniorrådet i Furesø har taget med at indkalde de øvrige Se-
niorråd i Sundhedsklyngen. 
 
Hans har holdt kaffemøde med Helle. Kvaliteten af dokumentation på 
plejehjemmene halter. 
 
Arne gav en status på borgermødet den 22. november, som Seniorrå-
det har inviteret til. P.t. er der 70 tilmeldte. Det var enighed om, at 
hvis/når tilmeldingerne overstiger det antal, der kan deltage, opret-
tes der en venteliste til brug, hvis Seniorrådet afholder et nyt arran-
gement. Judith står for annonceringen, Inge og Arne tager billeder 
under arrangementet. 
 
Judith har deltaget på Danske Ældreråds Boligkonference. Der var 
ikke så meget nyt. De har 4 satsninger: Ældreboligstrategi, tilstræk-
kelig udbygning med billige boliger til seniorer, nye bofællesskaber 
for seniorer samt fokus på manglende plejeboliger. 
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4. Udpegning af Seniorrådets medlem til bestyrelsen på Lillevang  
Inge vil gerne repræsentere Seniorrådet. Hun har haft firma omkring 
kurser i kommunikation og samarbejde samt ledelse. Birte sagde, at 
ledelse også er noget med at få løftet fagligheden. Der skal være en 
rimelig normering.  Der var enighed om, at der skal fokus på ledelse, 
det er ikke en festkomité. Inge blev valgt. 

5. Samarbejde med ÆSU 
Lukket punkt 
 

6. Kommunaldirektør Henrik Studsgaard deltager kl. 11.00 

Der var en præsentationsrunde. Henrik Studsgaard har boet 30 år i 

Farum. Han oplever, at Furesø er en kommune med stor lyst til at 

samarbejde på tværs. Kommunen er økonomisk udfordret som så 

mange andre kommuner. Han kender til natur- og miljøområdet. Det 

er spændende at lære velfærdsområderne at kende.  

Hans sagde, at ældreomsorgen og ældreområdet er blevet underprio-

riteret i mange år. Bl.a. har der manglet demografiregulering. Den se-

neste tilsynsrapport viser mangel på kompetencer. Der er blevet spa-

ret på området i alle årene. 

Inge sagde, at Furesø har været en svingdør i mange år på kommu-

naldirektørposten og forvaltningschefniveau. Hun håber, at Henrik 

med sin ledelsesstil kan få folk til at blive. 

Henrik sagde, at han går meget op i ledelse og vil prøve at bedrive 

god ledelse. Når han ser på ældreområdet, er der rekrutteringsudfor-

dringer. Det er også nogle hårde jobs. Disse udfordringer går ikke lige 

væk. Der mangler noget anerkendelse af disse faggrupper, også bredt 

i samfundet. 

Judith sagde, at hun godt kunne tænke sig, at Seniorrådet bliver luk-

ket lidt mere ind. Rådet kan bidrage til meget mere med ideer til ud-

vikling og som sparring. Seniorrådet taler med det politiske niveau, 

der mangler noget involvering ift. forvaltningen. Forvaltningen kan 

være på forkant og inddrage Seniorrådet i sager og forhold, der er 

under forberedelse, førend beslutningerne træffes. 

Henrik sagde, at vi fortsat skal gøre det attraktivt at arbejde i Furesø 

Kommune, vi er i konkurrence med de andre kommuner. Der skal 

være en klar retning på, hvor vi skal hen. Det er godt med delegering, 

ellers bliver der brugt mange ressourcer. Det skal være sjovt at ar-

bejde i Furesø, man skal kunne se en mening med det, opleve at man 

gør en forskel. 
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7. Centerchef Helle Dahl deltager og orienterer om sager på ud-
valgsmødet den 8. november 2024 kl. 11.30 

Punktet udgår, da Helle har fået forfald. 

 

8. Seniorrådsvalg i 2025 
Hans skriver til ÆSU med kopi til byrådet, at Seniorrådet ønsker 
fremmødevalg ved det kommende valg. Der er stor forskel i valgdel-
tagelsen ved et fremmødevalg kontra et elektronisk valg. Valg ti Seni-
orrådet skal have samme vilkår som kommunalvalget, dvs. Seniorrå-
det er fx ikke ansvarligt for at skaffe valgtilforordnede til valgste-
derne. 
 

9. Kapacitet af plejeboliger - friplejehjem  
Kapaciteten af plejeboliger i Furesø er lav ift. befolkningstallet. Den 
trinvise åbning af Lillevang hjælper heller ikke. 
Marianne har lavet et notat, der er sendt videre til ÆSU. Det blev be-
sluttet at sende notatet til Lars Carstensen, hvor Seniorrådet også vil 
varsle, at man gerne vil drøfte plejeboligkapacitet på dialogmødet i 
marts 2024. 
 
 

10. Seniorrådets indstilling til friplejehjem 
Seniorrådet indstilling er, at borgerne skal have muligheden for at 
vælge. Ved nybyggeri af plejehjem i kommunen er det Seniorrådets 
holdning, at det skal være et friplejehjem. 

 
11. Høringssvar 

Seniorrådet afgiver høringssvar ift. sagen om serviceniveauet for 
genoptræning. 
 

12. Seniorrådets økonomi  
v/Birte  
Birte orienterede om økonomien. 

             
13. Kommende punkter  
• Velfærdsteknologi – tilbagemelding/status på skærmbesøg (efter-

året) 
• Moviaaftaler, Lillevang – udsættes til mere relevant tidspunkt 

 
14. Synlighed 

Ingen bemærkninger. 
 

15. Lukket punkt 
 

16. Eventuelt. 

Ingen bemærkninger. 

 


